

## PENCEGAHAN HUDUD (HUKUMAN TETAP) KEATAS KERAGUAN DAN PERTIKAIAN MENGENAI APA YANG DIRAGUI DAN APA TIDAK

Ahmad bin Muhammad Husni  
Amin Bin Muhammad Husni

### ABSTRAK

*Hukum Hudud (Hukuman tetap) dan Qisas (Pembalasan) dianggap sebagai jenayah paling berbahaya yang lazim dalam Masyarakat Islam. Kerajaan menentukan bagi setiap jenayah dan pesalah jenis dan jumlah hukuman. Di antaranya terdapat jenayah yang tidak menerima pengampunan atau pengecualian jika tidak ada keraguan atau kekeliruan dalam kes itu. Walaupun begitu, Syariah telah menetapkan peraturan dan peraturan yang tidak membenarkan pelaksanaan hukuman ini melainkan jenayah itu boleh dibuktikan di luar keraguan munasabah dan jenayah itu patut dikenakan hukuman tertentu.; ini kerana adanya Maksim yang mengatakn "hudud hendaklah dicegah apabila terdapat keraguan". Para fuqaha bersepakat mengenai perkara tersebut yang berakar dari perkataan dan perbuatan Nabi (saw) dan juga para sahabatnya. Maksim itu juga berkaitan dengan Maksim Perundangan Islam seperti "Seseorang dianggap tidak bersalah melainkan dibuktikan bersalah" dan "Kepastian tidak boleh hilang kerana keraguan". Keraguan itu mungkin berkaitan dengan tonggak jenayah atau bukti atau keadaan sekeliling. Oleh itu, berdasarkan maksim "hudud hendaklah dicegah apabila terdapat keraguan", adalah untuk hakim menyasat dan mengesahkan bahawa jenayah itu patut dihukum.; jika terbukti terdapat keraguan dalam kes itu sama ada dari salah satu rukunnya atau keterangannya, maka hakim hendaklah sedaya upaya mengeneipikan hukuman dan meringankan 'ta'zir'nya. (hukuman berdasarkan kuasa budi bicara hakim).*

Kata kunci: pencegahan, hudud, keraguan, pertikaian, tidak bersalah, jaminan

### Pengenalan

Segala puji bagi Allah dan selawat dan salam ke atas junjungan Nabi dan Rasul yang paling mulia, Nabi Muhammad serta keluarga dan para sahabatnya.

Subjek yang akan kita bincangkan iaitu pada maksim (Pencegahan Hudud atas keraguan dan pertikaian tentang apa yang dianggap ragu dan apa yang tidak). Sebelum pergi kepada perkara ini, adalah penting untuk mengingatkan kita bahawa Allah (swt) mencipta alam semesta; Dia sahaja yang lebih mengetahui urusan mereka; mengetahui segala yang ada di sekeliling mereka dan Dialah penguasa yang paling bijaksana. Allah (swt) menyediakan peraturan dan undang-undang kepada makhluk-Nya untuk semua urusan mereka; menjatuhkan hukuman-hukuman kepada mereka yang dinyatakan dalam Kitab-Nya pada bibir Rasul-Nya; memerintahkan mereka untuk melaksanakan hukuman tersebut. Hukuman ini sama ada hudood atau ta'zir (hukuman berdasarkan kuasa budi bicara hakim); Hukuman ini telah dikenakan dan ditekankan kepada pelaksanaannya oleh Allah (swt) kerana kepentingannya dalam mencegah maksiat dalam masyarakat; peranan mereka dalam memelihara akal dan kehormatan manusia; perlindungan nyawa; dan Perlindungan harta, keturunan dan kehormatan.

Ulama berkata nama 'Hudud' diberi kerana ia memisahkan, mencegah, menutup daripada melakukan jenayah dan dosa yang bukan sahaja merugikan pesalah tetapi juga memudaratkan orang lain. Oleh itu, nama 'Hudud' diberikan kerana mereka menghalang daripada melakukan jenayah dan dalam kata lainnya ia menghalang seseorang daripada kembali kepada jenayah yang sama selepas dihukum. Ini adalah sebahagian daripada rahmat Allah (swt) kepada hamba-hambanya secara amnya dan kepada negara Islam khususnya kerana Dia tidak menyerahkan tanggungjawab membuat keputusan kepada masyarakat di tangan makhluk. Itulah sebabnya jenayah berleluasa di Barat di mana kadar jenayah dikatakan mencapai rekod menakutkan yang mengancam kehancuran tamadun Barat. Amaran tentang kehancuran tamadun ini telah bermula di semua negeri Barat dan mereka yang mengikutinya.

### Definisi of al-Hadd

Al-Hadd secara tersurat bermaksud pencegahan; ia mempunyai banyak makna antaranya: penjara, pemisahan dua perkara, penghayatan dan pengakhiran. Menurut Lisan al-Arab (Ibn Manzur, 1374, hlm.140) Al-Had: bermaksud pemisahan dua perkara supaya tidak bercampur antara satu sama lain, atau supaya satu melampaui yang lain. Kata majmuknya ialah hudud. Pemisahan antara setiap dua perkara: pengakhiran di antara mereka; dan muktamad dari segala-galanya: hadnya cth. penghuni bumi dan penghuni al-Haram. Dalam sebuah hadis tentang ciri-ciri Al-Qur'an: setiap akhlak ada had dan setiap akhir ada permulaan. Dikatakan yang beliau maksudkan ialah setiap had itu ada kesudahannya dan kesudahan segala-galanya adalah hadnya. Had sesuatu dengan had lain dan membezakannya. Batasan segala-galanya adalah penghujungnya kerana ia mengembalikannya dan menghalangnya daripada pergi terlalu jauh.

Dan pelaksanaan al-hadd kepada pencuri dan lain-lain itulah yang menghalang mereka daripada mengulangi jenayah yang sama dan menghalang orang lain daripada mula melakukan jenayah itu; dan kata majmuknya ialah al-hudud (El-Fairoozabadi.1987. Vol. 3. P 147.) dan itulah sebabnya seorang penjaga pintu dipanggil 'hidadan' kerana dia menghalang orang daripada masuk. Dan hukuman dipanggil 'al-hudood' kerana ia menghalang pelakuan sebab-sebabnya. Dan batasan-batasan Allah (swt) adalah perkara-perkara yang dilarang-Nya kerana ia diharamkan sebagaimana yang dibuktikan oleh firman Allah (swt). (Itulah ketentuan Allah, maka janganlah kamu mendekatinya) (al-Baqarah, 187). Dan had Allah juga dirujuk kepada ketetapan Allah dan seseorang tidak

dibenarkan melampauinya; mereka dipanggil had kerana menghalang melompat ke belakang sebagaimana yang dibuktikan dengan firman Allah (swt) (tulah aturan-aturan hukum Allah maka janganlah kamu melanggarnya) (al-Baqarah, 229).

Dan maksud tersirat al-hadd menurut Mazhab Hanafi, ia adalah hukuman yang wajib dan ia adalah hak Allah (swt). (Ibn Najim.1400, p. 189) dan hukuman mengikut kuasa budi bicara tidak boleh dipanggil al-hadd kerana ia tidak dapat dianggarkan; dan al-Qisas (balasan) tidak boleh dipanggil al-hadd kerana walaupun boleh dianggarkan tetapi ia adalah hak manusia yang tertakluk kepada pengampunan dan pendamaian. Hukuman ini dipanggil al-hudud kerana ia menghalang daripada terjerumus ke dalam kesalahan itu sekali lagi. Apa yang dimaksudkan bahawa ianya adalah hak-hak Allah (swt) adalah kerana ia pada asalnya disyariatkan untuk menjaga kehormatan, keturunan, harta dan fikiran. (Al-Kasani, 1998, p. 200). Walau bagaimanapun, beberapa hukuman ini seperti hukuman zina dan mabuk adalah semata-mata hak Allah (swt) iaitu hak masyarakat; manakala beberapa hukuman seperti hukuman untuk fitnah membawa kedua-dua hak Allah dan hak manusia iaitu gabungan hak persendirian dan hak awam.

Menurut majoriti fuqaha (Ibn Rushd. 1989. H. 748.), al-hadd secara teknikal bermaksud hukuman yang dianggarkan dan sah tanpa mengira sama ada ia adalah hak Allah (swt) atau hak manusia. Dan menurut (Ibn Qudamah, 1972, 482-672), ia adalah hukuman yang dianggarkan dan sah yang berkaitan dengan dosa yang menghalang daripada terjerumus ke dalamnya; sudah tentu ia hanya diwajibkan kepada orang dewasa dan berakal.

### Definisi Keraguan

Secara harfiah perkataan shubuha (Keraguan) diambil daripada perkataan 'shabuha' dan kata majmuk baginya adalah 'shubuhah' seperti 'garufa' dan 'gurufat'. Perkataan 'shubuha' datang dengan banyak makna seperti sangkaan, keraguan dan kekeliruan.

Secara teknikalnya, menurut empat Mazhab undang-undang dan ahli perundangan moden 'ia adalah apa yang kelihatan seperti biasa tetapi tidak (Alkasani, 1998, hlm. 178). Atau 'shubuha itu tidak ada kepastian sama ada diharamkan atau dibolehkan'; 'shubuha (keraguan) ialah apa yang ada kejahilan sama ada ia boleh atau haram dalam realiti'; 'Kehadiran mencerminkan keizinan tetapi ketiadaan hukumnya atau realitinya'. Dan menurut Muhammad Zuhaili, 'Shubuha adalah perkara misteri yang mengiringi sesuatu dan tidak mudah untuk membezakannya dengan yang lain. (Ibn Rushd, 1989, p. 748).

Hudud ada pelbagai jenis: hukuman zina, fitnah, curi, rompak, mabuk dan lain-lain. Menurut Mazhab Hanafi, hudud itu ada lima, iaitu: hukuman bagi pencurian, zina, arak, mabuk dan fitnah. (Ibn Rushd, 1989, p. 758). Dan rompak secara amnya dianggap sebagai sebahagian daripada kecurian. Selain mazhab Hanafi, mazhab lain menganggap dua hukuman lain sebagai hudud, iaitu: hukuman qisas (pembalasan) dan murtad; maka menurut mereka, jumlah hudud adalah tujuh memandangkan al-hadd bermaksud sebarang hukuman yang dianggarkan dan ditetapkan oleh Allah (swt) dan dilarang bagi sesiapa yang melampauinya.; dan memandangkan al-had itu merangkumi apa yang menjadi hak Allah dan hak manusia termasuk qisas (pembalasan). Berdasarkan ini, kami mempunyai dua istilah untuk hudud:

Pertama, daripada Mazhab Hanafi yang terkenal (Al-ihsa'i, 1995, hlm. 369), yang mengatakan bahawa al-had adalah terhad kepada hukuman yang dianggarkan dan ditetapkan yang merupakan hak Allah (swt) iaitu untuk perlindungan orang ramai dan ia adalah lima jenis yang telah saya nyatakan; di mana hukuman untuk rompak telah digabungkan dengan hukuman kecurian dan hukuman mabuk telah dibezakan; minuman anggur yang memabukkan telah dibezakan dengan minuman memabukkan lain yang bukan dari anggur seperti barli, jagung, madu dan sebagainya.

Kedua, pandangan majoriti yang menggunakan perkataan al-hadd untuk setiap hukuman yang dianggarkan tidak kira sama ada ia ditetapkan untuk perlindungan hak Allah atau individu dan ia terdiri daripada tujuh jenis termasuk qisas (pembalasan) dan murtad. Saya akan menyebut tujuh jenis ini, menunjukkan bahawa jenayah al-had ada lapan dan ia adalah: zina, memfitnah, meminum minuman yang memabukkan, mencuri, merompak, pemberontakan, murtad dan pembunuhan dengan sengaja yang membawa hukuman qisas (pembalasan) atas semua alasan mereka. adalah anggaran dan hak undang-undang Allah (swt). Menurut Ibn Jiziy al-Maliki (Al-ihsa'i, 1995, hlm. 378), jenayah yang membawa hukuman wajib ada tiga belas iaitu: Pembunuhan, mencederakan, zina, fitnah, minum arak, pemberontakan, rompak, murtad, munafik. , Menghina Allah, menghina nabi dan malaikat, sihir, meninggalkan solat dan puasa.

### Hikmah disebalik hukuman hudud

Hikmah dalam penggubalan hukuman hudud adalah untuk menyatupadukan orang ramai dan menghalang mereka daripada melakukan jenayah; melindungi masyarakat daripada rasuah; dan penyucian dari dosa. Ibn Taimiyah berkata: (Adalah sebahagian daripada hikmah Allah bahawa Dia mensyariatkan hukuman ke atas kejahatan yang berlaku antara manusia dalam jiwa, badan, kehormatan, harta benda, pembunuhan, kecederaan, fitnah dan pencurian. Hukuman daripada Allah menghalang kesalahan-kesalahan ini dan telah digubal dengan sifat-sifat sepenuhnya yang akan memastikan tujuan penahanan dan pencegahan tanpa melebihi apa yang sepatutnya layak diterima oleh pesalah. Allah tidak mensyariatkan pemetongan lidah atau pembunuhan kerana berdusta, mengebiri untuk penzina atau membunuh kerana mencuri tetapi Dia mensyariatkannya berdasarkan rahmat, kebijaksanaan, kebaikan dan keadilan-Nya supaya ketamakan, ketidakadilan dan pencerobohan akan hilang dan setiap orang akan berpuas hati dengan apa yang dia lakukan dan mereka tidak akan berfikir untuk merampas daripada orang lain daripada akan apa yang mereka ada (Ibn Taymiyah, 1382, p. 87).

Penggunaan hudud memerlukan empat perkara:

- Pertama**, keimanan kepada Islam sebagai kepercayaan, undang-undang dan cara hidup
- Kedua**, penerapan hukum Allah dalam semua ketentuannya sama ada politik, ekonomi atau sosial.
- Ketiga**, kognisi mental dan pemahaman tentang faedah hudud.
- Keempat**, mementingkan kepentingan awam dan mengutamakan kepentingan individu.

#### **Hukuman mati kerana merompak**

Allah (swt) telah menjatuhkan hukuman mati kepada mereka yang keluar menentang sistem umum negara; memberontak dengan bersetuju sesama mereka tentang pencerobohan dan dosa; mengancam keselamatan; merompak dan orang yang tidak bersalah dan orang yang lalu lalang serta mencabul kehormatan mereka. Mereka menentang Allah dan Rasul-Nya dengan memerangi pemerintahan-Nya dan memerangi masyarakat Islam yang mana Islam telah datang untuk melindunginya.

Hukuman mati, menurut pendapat majoriti ulama, telah dikenakan ke atas perompak tersebut jika mereka membunuh (Ibn Rushd, 1989, 769). Ibn Qudamah berkata bahawa para ulama sepakat dalam hal ini (Ibn Qudamah, 1972, pp. 541).

Allah (swt) berfirman:

Hukuman bagi orang-orang yang memerangi Allah dan Rasul-Nya dan membuat kerusakan di bumi hanyalah dibunuh atau disalib, atau dipotong tangan dan kaki mereka secara silang, atau diasingkan dari tempat kediamannya. Yang demikian itu kehinaan bagi mereka di dunia, dan di akhirat mereka mendapat azab yang besar. (Al-Maidah, 33).

Sebagai langkah keselamatan; kestabilan; perlindungan jiwa, harta benda, kehormatan, semasa dalam perjalanan dan semasa di rumah adalah perlu untuk kewujudan sosial dan keamanan bersama masyarakat, negara dan semua sistem, Syariah datang untuk mengenakan hukuman yang ketat dan berat kepada sesiapa yang mengancam keselamatan dan kestabilan; keluar menentang negara; menjadi pemberontak; mengganas orang yang tidak bersalah dan orang yang lalu lalang; dan menyerang mereka dengan merompak, membunuh dan serangan tidak senonoh.

Keraguan yang timbul tentang membunuh perompak jika mereka membunuh dan ia adalah seperti berikut:

Rompakan bermaksud keluar menentang negara dan memberontak terhadapnya, dan semua sistem menghukum sesiapa sahaja yang menentang mereka dan mengancam mereka dengan hukuman yang keras seperti hukuman mati, penjara seumur hidup dsb. kerana menjaga undang-undang dan ketenteraman adalah penting kepada semua negara dan oleh itu mesti ada. tidak menjadi bantahan terhadap Islam kerana menjatuhkan hukuman mati kepada perompak (Abu Zahra, 2006, p. 173).

Kami perhatikan bahawa jenayah rompakan mempunyai lebih banyak kerosakan; lebih menakutkan; dan lebih tidak bermaruah daripada pembunuhan semata-mata dan sebab itu ia dianggap sebagai salah satu jenayah yang paling keji dan berbahaya. Abu Zahra berkata: (Bagi mereka yang mengancam hukuman gantung terhadap pembunuhan kerana bersimpati kepada orang yang berdosa, mereka perlu memikirkan mangsa jenayah ini daripada orang yang tidak bersalah dan mereka mesti bersimpati kepada mangsa tersebut bukannya orang berdosa dan mereka mesti tahu bahawa melindungi orang berdosa akan menggalakkan perbuatan dosa, dan belas kasihan kepada orang yang tidak bersalah akan menghentikan akar umbi dosa dan Islam berusaha untuk melindungi orang yang tidak bersalah tanpa menghiraukan apa yang menimpa penjenayah untuk membanteras jenayah itu. (Abu Zahra, 2006, p. 176).

Dan keraguan yang telah ditimbulkan mengenai hukuman ini ialah sekiranya penjenayah itu bertaubat sebelum menjatuhkan hukuman, hukuman itu tidak akan dilaksanakan; mereka mengatakan ia seperti dakwat di atas kertas kerana mana-mana penjenayah boleh dengan mudah mengumumkan taubatnya sebelum negara menangkapnya (Al-Nasrawi, 1988, p. 186).

Jawapan terhadap keraguan ini:

Kami sedang dalam proses menjatuhkan hukuman bunuh dan mereka tidak akan dibunuh melainkan jika mereka membunuh; jika mereka membunuh dan mereka ditangkap mereka hendaklah dibunuh sebagai hukuman al-hadd dan jika mereka bertaubat sebelum ditangkap atau dijatuhkan hukuman, maka jatuhlah hak Allah yang mengharuskan membunuh mereka dan akan berpindah kepada qisas (pembalasan) dan diserahkan kepada wali untuk membalas dendam atas pembunuhan atau mengampuni penjenayah (Qurtubi, 1967, 6/158). Dengan ini bantahan tidak akan berlaku kerana muafakat, hak manusia tidak jatuh dengan taubat kerana hak dan keadaan untuk ta'azir (pembalasan) tidak gugur. (al-Awa, 1983, p. 181).

Objektif utama hukuman ini adalah untuk melindungi masyarakat daripada kejahatan jenayah ini, kemudaratan dan kesan buruknya; hukuman bukanlah tujuan yang dimaksudkan. Sekiranya penjenayah itu menyedari kesilapan mereka dan bertaubat dari jenayah dan mengisytiharkan taubat mereka atau dengan rela menyerah diri sebelum ditangkap oleh pihak berkuasa, mereka tidak mempunyai pilihan selain menerima taubat mereka dan menarik balik hak hukumannya dengan harapan mereka (penjenayah) akan kembali kepada kehidupan normal dan bersih dalam masyarakat.

- Oleh itu, hukuman bagi rompakan telah ditetapkan di bawah Syariah tidak kira sama ada kita tahu hikmahnya atau kita tidak tahu. Allah (swt) berfirman: (Sesungguhnya pembalasan terhadap orang-orang yang memerangi Allah dan Rasul-Nya dan membuat kerusakan di muka bumi, hanyalah mereka dibunuh atau disalib, atau dipotong tangan dan kaki mereka dengan bertimbal balik, atau dibuang dari negeri (tempat kediamannya). Yang demikian itu (sebagai) suatu penghinaan untuk mereka didunia, dan di akhirat mereka beroleh siksaan yang besar; Kecuali orang-orang yang taubat (di antara mereka) sebelum kamu dapat menguasai (menangkap) mereka; maka ketahuilah bahwasanya Allah Maha Pengampun lagi Maha Penyayang.) (Al-Maidah, 33-34).
- Kehidupan yang selamat dan stabil tidak dapat dicapai kecuali dalam masyarakat yang menikmati keamanan, akibatnya sesiapa yang mengancam keselamatan masyarakat dan menggugat kestabilannya perlu menghadapi hukuman yang berat.

- Perompak ini sendiri adalah penjenayah; mereka telah menggunakan senjata yang menunjukkan bahawa mereka kejam yang tidak mempunyai belas kasihan di dalam hati mereka dan justeru berdasarkan keadilan dan kesaksamaan syariah mereka mesti dihukum dengan pencegahan dan hukuman yang keras akibat daripada tindakan mereka untuk menjadi contoh kepada orang lain yang sama seperti mereka.
- Sifat jenayah ini berbeza daripada jenayah lain kerana ia melebihi pertimbangan biasa dari mana jenayah dilakukan; di dalam jenayah mencuri, syariah memperuntukkan hukuman potong ke atasnya, namun jenayah rompakan dijalankan di bawah ancaman dengan menggunakan senjata dan itulah sebabnya ia meningkatkan ancaman kepada keselamatan dan kestabilan masyarakat, maka adalah wajar untuk memberatkan hukumannya berdasarkan jenis jenayah.

### Hukuman Untuk Zina

Islam menjatuhkan hukuman mati dengan rejam ke atas lelaki atau perempuan yang sudah berkahwin. Nabi (saw) bersabda: "Tidak halal darah seorang Muslim kecuali kerana salah satu di antara tiga perkara: orang yang telah kahwin berzina, jiwa dengan jiwa (bunuh balas), dan orang yang meninggalkan agamanya iaitu merosak jamaah" (Al-Bukhari, 1979, 8/37). Nabi (saw) telah merejam Ma'iz dan Ghamidiyyah hingga mati (Sahih Muslim, 3/1322). Zina telah diharamkan dan hukuman telah dikenakan ke atas penzina atas sebab-sebab yang jelas seperti berikut.:

- Kehinaan dan keaiban dan tidak disenangi oleh setiap orang untuk keluarganya dan kerabatnya. Ia menyebabkan kemusnahan struktur keluarga dan menimbulkan kebencian.
- Ia menjejaskan nilai dan akhlak Islam dalam masyarakat.
- Ia menyebabkan kehilangan jiwa yang tidak bersalah kerana anak luar nikah hilang dalam masyarakat kerana dia tidak mempunyai bapa untuk membesarkannya dan bersimpati dengannya dan masyarakat tidak akan menerimanya.
- Ia boleh membawa kepada mengaitkan seseorang dengan seseorang yang bukan bapanya dan mengambil hak orang lain daripada harta pusaka dan ini adalah sebuah bentuk ketidakadilan

Keraguan yang timbul tentang rejam

- Ia sememangnya kejam.  
Rejam adalah satu pembaziran dan penghinaan kepada manusia; jika pembunuhan tidak dapat dilakukan biarlah dengan cara cepat lain selain rejam (al-Awa, 1983, 186)

Jawapan terhadap keraguan

- ❖ Adapun keraguan pada kezaliman

Syariah menjatuhkan hukuman berat kepada penzina setelah memberikan segala alasan dan alasan untuk mencegah zina. Imam Ibn al-Qayyim berkata: Lelaki atau perempuan yang sudah berkahwin (mengetahui cara kesucian daripada zina tetapi mengabaikan dan lebih suka berzina. (Ibn Qayyim al-Jauziyyah, 1973, 2/126).

Prof Abdul Qadir Awda berkata: (Kesucian menghalang pintu kepada jenayah kerana Syariah tidak memberi jalan kepadanya untuk melakukan jenayah selepas kesucian. Syariah tidak menjadikan perkahwinan selama-lamanya sehingga salah satu daripada pasangan akan jatuh ke dalam berdosa jika apa yang ada di antara mereka rosak. Ia membuka pintu halal (boleh) bagi yang berkahwin dan menutup pintu haram (diharamkan) baginya dan dengan itu ia adalah adil dan oleh itu, ia adalah adil dan saksama. Sebab-sebab jenayah dari segi akal dan sifat telah ditamatkan, tidak ada sebab untuk meringankan dan mengenakan hukuman yang keras adalah cukup adil kerana itu adalah hukuman bagi mereka yang menentang reformasi. (Awda, 1959, 2/383-384).

Dr Abdul Azim Sharafuddin berkata: (orang yang sudah berkahwin yang mendapat peluang untuk memuaskan nafsu seksualnya dengan cara yang dibenarkan dan walaupun itu melanggar kesucian kehormatan dan menghalalkan kepada dirinya sendiri apa yang diharamkan Allah, seperti seseorang yang menyebabkan kerosakan di dalam masyarakat dan masyarakat harus menyingkirkannya untuk perlindungan dan kehormatan orang ramai) (Sharafuddin, 1986, p. 91).

Islam mempunyai cara yang tegas dalam pembuktian zina yang tidak dilakukan terhadap jenayah lain kerana hukuman zina adalah hukuman yang paling keras dan yang paling berat adalah dalam bentuk rejam kepada lelaki atau wanita yang sudah berkahwin. Oleh itu, adalah disyaratkan bahawa saksi mesti telah melihat perbuatan dosa itu sepenuhnya dan jelas dan datang untuk memberi keterangan dalam satu sidang dan menerangkan jenayah itu dengan lengkap dan tepat. Jika salah satu daripada syarat ini hilang, jenayah tidak akan berlaku dan saksi akan dihukum kerana melakukan fitnah.

Ini adalah syarat tambahan dalam memberi keterangan dalam kes zina yang tidak diperlukan dalam jenayah lain dan ini adalah kerana beratnya hukuman dalam jenayah itu walaupun sifat jenayah itu biasanya dilakukan secara rahsia dan tersembunyi.

Dan kami perhatikan kekerasan dan ketepatan yang diperlukan sebelum menetapkan jenayah zina dalam kes Ma'iz apabila dia mengaku telah berzina. Setelah mengaku untuk kali pertama, Nabi (saw) muka Baginda dan dia kemudian mengaku untuk kedua kalinya dan Nabi (saw) memalingkan muka baginda lagi dan tidak menghiraukannya sehingga dia mengaku empat kali dan Nabi (saw) berkata kepadanya: adakah kamu gila? Dia kata tidak. Nabi bertanya kepadanya: adakah kamu sudah berkahwin? Dia kata ya. Dan Nabi (saw) berkata kepadanya: Mungkinkah kamu hanya bercium? Dia kata tidak. Dan Nabi (saw) berkata: Adakah kamu telah melakukan zina itu? Dan dia berkata ya. Dan Nabi (saw) bertanya lagi: tahukah kamu apa itu zina? Dia berkata ya; Saya melakukan itu (zina) dengan cara yang haram apa yang lelaki lain lakukan dengan isterinya yang sah dan saya mahu anda membersihkan saya. Kemudian Nabi memerintahkan untuk merajamnya (Bukhari, 1979, 8/22-24).

Kita dapat melihat bagaimana Nabi (saw) memastikan jenayah itu dilakukan dan memerhatikan ketepatannya kerana Baginda tidak berpuas hati dengan hanya satu pengakuan tetapi hanya selepas empat pengakuan dan selepas bertanya dan memastikan berlakunya jenayah dan tanggungjawab pezina.

Justeru, kita tahu bahawa undang-undang Islam cuba menyempitkan skop hukuman berat ini dan sepanjang sejarah jenayah zina tidak dapat dipastikan melalui penyaksian walaupun sekali.

Oleh itu, kita boleh katakan: Hukuman rejam itu hanya dilaksanakan kepada mereka yang mahu ia dilaksanakan ke atas mereka; ini kerana membuktikan jenayah zina melalui saksi adalah hampir mustahil, jika tidak ianya adalah mustahil sama sekali; dan jenayah itu hanya boleh dibuktikan melalui pengakuan yang diserahkan kepada pezina itu sendiri; jika dia ingin mengaku dan membersihkan dirinya, dia boleh berbuat demikian, yang mana lebih baik baginya dan kita tidak boleh menghalangnya daripada apa-apa yang dia mahu, tetapi jika dia mahu menyembunyikannya. Kejahatan dan bertaubat itulah yang diajar dan diseru oleh Nabi (saw).

Islam kemudiannya meletakkan hukuman dengan cara yang berat untuk membuktikan jenayah itu (Bahnasi, 1412, p. 93).

Jika cara yang sukar untuk membuktikan jenayah itu dapat diwujudkan, maka benar-benar si pezina berhak mendapat hukuman yang setimpal ini.

Prof. Fikri Akkaz berkata: (Islam telah membuka kepada lelaki atau perempuan yang sudah berkahwin semua pintu perkara yang dibenarkan dalam tempoh yang paling luas; menutup pintu perkara yang dilarang; memotong semua punca jenayah dan dengan itu adil untuk menghukum orang yang berkahwin. lelaki atau perempuan dengan hukuman pembasmian, terutamanya jika kita melihat cara yang sukar untuk membuktikan jenayah ini khususnya lelaki yang melakukan jenayah ini dan berterusan sehingga empat saksi yang adil melihatnya dalam keadaan keji ini pasti telah kehilangan semua kemanusiaannya dan menjadi lebih teruk daripada binatang busuk; membiarkannya akan menyebabkan satu kerosakan kepada institusi kemasyarakatan. Untuk menyingkirkan dia dan orang lain seperti dia akan menjadikan jenayah moral dan keji ini hilang dalam masyarakat; oleh itu, ganjarannya adalah adil demi kepentingan awam) (Akkaz, 1988, 80). Syariah telah mengecilkan skop hukuman melalui pintu lain iaitu "pencegahan hudud apabila terdapat shubuha (keraguan), di mana ia memerintahkan supaya faedah keraguan diberikan kepada orang yang dituduh.

❖ Adapun keraguan terhadap rejam sebagai cara membunuh

- (1) Hukuman mati tidak bertujuan untuk mencabut nyawa sahaja tetapi sebelum itu ia bertujuan untuk mengekang dan mencegah untuk meninggalkan jenayah tercela ini, dan membunuh dalam sifat ini akan menjadi pengajaran bagi mereka yang berniat untuk melakukan jenayah tersebut. (The impact of hudood application in society, p. 170).
- (2) Lelaki/wanita yang sudah berkahwin yang tidak mempunyai sebarang alasan dan alasan seperti yang disebutkan di atas apabila dia memenuhi nafsunya dengan cara yang haram (yang diharamkan) dan nafsu dengan seluruh tubuhnya, dihukum mati dengan rejam untuk menyebarkan kesakitan dan penderitaan kepada seluruh tubuhnya sebelum mati dan objektif ini tidak dapat dicapai melalui cara lain yang pantas seperti membunuh dengan pedang, renjatan elektrik dan sebagainya.
- (3) Cara pelaksanaan hukuman rejam termasuk faedah dan belas ihsan bagi pesalah, kerana ia memberi peluang kepada defendan untuk melarikan diri daripada hukuman dengan menarik balik pengakuan atau penarikan keterangan oleh saksi apabila melihat dahsyatnya keadaan hukuman tersebut dan hukuman seperti ini mungkin tidak dapat diperoleh jika hukuman mati adalah dengan menggunakan pedang.

Seperti yang dinyatakan dalam kisah Ma'iz dia melarikan diri semasa rejam ketika hukuman bermula tetapi pelempar batu mengikutinya dan apabila disebutkan kepada Nabi (saw) Baginda bersabda: (Seharusnya kamu meninggalkannya untuk bertaubat supaya Allah (swt)) akan menerima taubatnya) (Abu Dawood, 1990, 4/576).

Ada yang mendakwa bahawa merejam pezina adalah kezaliman yang melampau dan serangan terhadap kebebasan peribadi rakyat dan juga menggunakan rejam sebagai cara membunuh adalah kekejaman yang tidak sesuai dengan abad kedua puluh.

Kami menjawab keraguan ini dengan berkata:

- Hukuman bagi zina adalah peraturan yang tetap dalam Islam dan tidak dibenarkan sesiapa pun menafikannya sama ada kita tahu hikmahnya atau tidak. Allah (swt) berfirman: (Perempuan yang berzina dan laki-laki yang berzina, maka deralah tiap-tiap seorang dari keduanya seratus dali dera, dan janganlah belas kasihan kepada keduanya mencegah kamu untuk (menjalankan) agama Allah, jika kamu beriman kepada Allah, dan hari akhirat, dan hendaklah (pelaksanaan) hukuman mereka disaksikan oleh sekumpulan orang-orang yang beriman. (An-Nur, 2).
- Allah telah mengharamkan zina dan memberatkan hukumannya kerana kesannya yang memudaratkan individu dan masyarakat.
- Walaupun, Syariah memberikan hukuman yang berat bagi zina tetapi ia menyediakan langkah berjaga-jaga dan syarat yang akan menyempitkan pelaksanaan hukuman tersebut. Syariah hanya menyediakan dua cara untuk membuktikan jenayah itu: pertama, pengakuan mereka yang jelas, bebas dan tidak boleh diubah. Kedua, keterangan empat orang saksi bahawa mereka melihat perbuatan zina itu secara eksplisit (penetrasi) dan dilihat pada masa yang sama. Bilangan saksi ini sukar diperoleh melainkan mereka pesalah melakukan jenayah di khalayak ramai, dan itulah sebabnya perzinaan yang terbukti dengan cara ini kurang di dalam sejarah.

- Syariah kemudiannya membezakan antara yang sudah berkahwin dan yang belum berkahwin berkenaan dengan hukuman dan menjadikan hukuman yang belum berkahwin seratus kali sebat dan buang negeri selama satu tahun dan hukuman rejam sehingga mati dan perbezaan antara keduanya jelas bagi orang yang berakal.
- Bagi hukuman rejam sampai mati tujuannya bukan membunuh semata-mata, tetapi tujuannya adalah menahan dan mencegah daripada melakukan jenayah keji itu untuk dirinya dan masyarakatnya. Selain itu, terdapat pengajaran bagi sesiapa yang berniat untuk melakukan jenayah yang sama dan kerana itulah Allah (swt) memerintahkan kehadiran sekumpulan orang mukmin semasa pelaksanaan hukuman. Allah (swt) berfirman: (dan hendaklah segolongan dari orang-orang yang beriman menyaksikan azab mereka).
- Tambahan pula, Islam mensyaratkan hukuman mati ke atas pezina hanya selepas menyekat jalan dan jalan yang membawa kepada zina, termasuk larangan melihat wanita dan berdua-duaan dengannya dalam keadaan menyendiri dan faktor-faktor lain yang membawa kepada naluri yang menggembirakan dan membakar nafsu; dan usahakan rawatan itu dengan menggalakkan perkahwinan awal dan memudahkan urusannya untuk memastikan kepuasan naluri dengan cara yang betul.

### Hukuman Mati kerana Murtad

Al-Quran mengutuk orang yang murtad dengan menerangkan bahawa dia akan kekal di dalam api Neraka selama-lamanya. Allah (swt) berfirman: {Barangsiapa yang murtad di antara kamu dari agamanya, lalu dia mati dalam kekafiran, maka mereka itulah yang sia-sia amalannya di dunia dan di akhirat, dan mereka itulah penghuni neraka, mereka kekal di dalamnya.} (Al-Baqarah, 217).

Kerana dahsyatnya penangan murtad terhadap kemajuan agama yang benar (Islam), hukuman berat iaitu hukuman bunuh telah dikenakan ke atasnya. Sesiapa yang memeluk Islam dengan keinginannya sendiri setelah memahami maksud sebenar dan kemudian berpaling dan kembali dengan menjadi murtad hendaklah dihukum bunuh dengan persetujuan dan ijmak Ulama Islam. (Mabsoot, 10/98). Asasnya adalah sabda Rasulullah SAW: {"Tidak halal darah seorang Muslim kecuali kerana salah satu di antara tiga perkara: orang yang telah kahwin berzina, jiwa dengan jiwa (bunuh balas), dan orang yang meninggalkan agamanya iaitu merosak jamaah"} (Al-Bukhari, 1979, 6/149).

Hikmah di sebalik hukuman ini ialah agama adalah asas kepada masyarakat Islam dan sistem Islam; dan Islam boleh dilindungi melalui hukuman ini kerana mungkin ada golongan munafik yang boleh masuk ke dalam agama dengan tujuan untuk keluar daripadanya untuk merosakkan dan menyalahgunakan Islam dan juga untuk mengancam pergerakan dan penyebarannya setelah mengetahui agama. (Bahnasi, 1412, 98). Allah (swt) berfirman di dalam Al-Qur'an tentang golongan yang memperdagangkan agama ini: Segolongan (lain) dari Ahli Kitab berkata (kepada sesamanya): "Perlihatkanlah (seolah-olah) kamu beriman kepada apa yang diturunkan kepada orang-orang beriman (sahabat-sahabat Rasul) pada permulaan siang dan ingkarilah ia pada akhirnya, supaya mereka (orang-orang mukmin) kembali (kepada kekafiran).

Ini kerana seorang muslim sejati yang memeluk Islam berdasarkan ilmu dan keyakinan serta keimanan yang terpendam dalam hatinya jarang sekali keluar daripadanya; dan jika dia berpatah balik dia terkeluar dari kebenaran dan logik dan menafikan bukti-bukti dan sifat yang benar. Sesiapa yang mencapai tahap kemerosotan ini layak dihukum mati kerana hidupnya tidak ada faedah dan tujuan. (Sabiq, 1986, 2/457).

Syaikhul Islam Ibn Taimiah berkata: (Orang yang murtad ... adalah kekufuran selepas iman, dan ianya adalah jenis kekafiran yang luar biasa dan jika dia tidak dibunuh ... maka sesiapa yang masuk agama boleh berpaling, maka membunuhnya adalah pencegahan kepada orang yang beragama. dan agama kerana itu menghalang kekurangan dan menghalang mereka daripada keluar dari agama tidak seperti orang yang asalnya tidak memasukinya. (Ibn Taymiyyah, 1382, 20/102).

Keraguan yang ditimbulkan ialah:

- 1- Hukuman keras lebih besar daripada jenayah.
- 2- Ia bermaksud paksaan dalam agama dan Al-Quran berkata: (Tiada paksaan dalam agama). Ini bertentangan dengan kebebasan beragama.
- 3- Ia akan menjadikan ramai orang menganggap munafik sebagai jalan untuk mengelak hukuman mati dan ini boleh membawa kepada berleluasanya kemunafikan yang lebih merosakkan dan merugikan daripada kekufuran yang jelas.

- 1- Jawapan kepada keraguan tentang keadilan:  
Islam dalam hukumannya bagi orang yang murtad adalah logik dan serasi dengan sistem lain kerana murtad bermaksud menentang sistem Islam yang melaksanakan hudud dan menganggap Islam sebagai asas dan perlembagaannya, dan semua negara berusaha untuk melindungi sistem mereka dan asas perlembagaan mereka dengan jenis hukuman yang paling kukuh. (Abd al-Aal, 1989, 371).

Di samping itu, undang-undang dan peraturan tidak menerima alasan dalam kes pengkhianatan dan tidak memberi peluang kepada tertuduh untuk menjelaskan kebenaran tetapi Islam memberi peluang kepada orang yang murtad untuk bercakap untuk menghilangkan keraguannya dan peluang untuk mereka bertaubat. (Bahnasi, 1412, 99). Sheikh Sayyid Sabiq says: (Keluar dari Islam dan menjadi murtad adalah revolusi terhadapnya (Islam) yang tidak mempunyai hukuman lain selain daripada yang telah dipersetujui oleh ordinar ke atas seseorang yang menentang negara dan sistemnya. Sesiapa yang menentang negara dan sistemnya sama ada di negara komunis atau kapitalis akan didakwa dengan pengkhianatan

kepada negaranya dan ia membawa hukuman mati dan Islam dengan menjatuhkan hukuman mati ke atas murtad adalah logik dan serasi dengan sistem lain. (Sabiq, 1986, 2/460).

Ia tidak kejam; adalah adil bagi orang yang memeluk Islam dengan mengetahui kebenaran dan mengetahui kesahihannya kemudian dia berundur dan kembali kepada kebatilan. Sheikh Sayyid Sabiq berkata: (Sesiapa yang memasukinya (Islam), mengetahui kebenarannya dan merasai kemanisannya; jika dia keluar darinya setelah masuk dan menyedarinya, dia sebenarnya terkeluar dari logik yang betul dan menafikan bukti-bukti yang nyata; meninggalkan kebenaran dan naluri yang sepatutnya. Apabila seseorang mencapai tahap ini, dia pasti telah pulih ke tahap kemerosotan yang paling teruk dan orang seperti itu tidak sepatutnya hidup dan tidak perlu risau untuk kelangsungan hidupnya, kerana hidupnya sudah tidak mempunyai tujuan. (Sabiq, 1986, 2/461-465).

Ahmed Bahnasi berkata: (jenayah murtad dalam perundangan Islam adalah serupa dengan jenayah perubahan sistem sosial dalam perundangan barat seperti anarkisme dan doktrin subversif yang lain.) (Bahnasi, 1412, p 108).

Oleh kerana murtad dari Islam itu menentang sistem dan pemberontakan dan manipulasi dan merosakkan agama dan melemahkan umat Islam dan meningkatkan bilangan orang kafir dan pertimbangan ini menjadikan hukuman bunuh terhadap orang yang murtad itu menjadi satu keperluan.

- Syariah telah memberi peluang untuk bertaubat sebelum melaksanakan hukuman ke atas orang yang murtad untuk mengkaji pendiriannya dan membincangkan keraguan itu dengan para ulama supaya dia mendapat kesembuhan dengan jawapan mereka; dengan itu orang yang murtad tidak akan mempunyai alasan, oleh itu tidak sepatutnya ada bantahan bagi Syariah untuk hukuman ini.

- 2- Menjawab keraguan bahawa murtad bermaksud paksaan terhadap agama  
Hukuman bagi murtad tidak bermakna paksaan dalam agama dan menghilangkan kebebasan dan kepercayaan; Islam memberikan kebebasan dalam kepercayaan dan cara untuk melindunginya kerana tidak ada paksaan kepada manusia untuk memeluk Islam. Allah (swt) berfirman: (Tidak ada paksaan untuk (memasuki) agama (Islam); sesungguhnya telah jelas jalan yang benar daripada jalan yang sesat.). Ibn Kathir berkata dalam tafsiran ayat ini: (iaitu jangan memaksa seseorang untuk memeluk Islam kerana dalil dan buktinya sangat nyata dan oleh itu tidak perlu memaksa sesiapa pun untuk memeluknya; tetapi sesiapa yang diberi petunjuk oleh Allah dan membuka hatinya. akan memeluk Islam, tetapi orang yang buta dalam melihat kebenaran tidak akan mendapat apa-apa faedah dalam memeluk Islam dengan paksaan) (Ibn Kathir, 1977. 1/459). Dan Allah SWT berfirman: (Maka apakah kamu (hendak) memaksa manusia supaya mereka menjadi orang-orang yang beriman semuanya!) (Yunus, 99).

Syariah memastikan perlindungan kebebasan orang bukan Islam yang tinggal di negara Islam; mereka mempunyai hak untuk hidup dan mengamalkan upacara keagamaan mereka. Hukuman bagi murtad bukanlah bererti merampas kebebasan mereka ini, tetapi jika seseorang memeluk Islam dengan kehendaknya sendiri dan meyakini ketentuan dan prinsipnya termasuk hukuman murtad maka dia tidak boleh keluar darinya dan jika dia melakukannya dia harus dihukum dengan hukuman untuk murtad yang merupakan sebahagian daripada apa yang dia persetujui sebelum memeluk Islam dengan dengan persetujuannya sendiri.

Kita boleh katakan bahawa (Membunuh orang murtad bukanlah akibat idea atau murtadnya dan jika itu berlaku maka *dhimmi dan al-muahid* juga harus dibunuh, tetapi tujuan memerangi murtad ialah kerana ia mengancam masyarakat dan mewujudkan kekacauan dari segi intelektual dan moral; dan masyarakat adalah lebih penting daripada kebebasan peribadi dalam semua undang-undang di dunia (Awda, 1959. 2/384-391).

- Islam tidak memaksa sesiapa pun untuk memeluknya dan tidak ada percanggahan antara ini dengan hukuman murtad. Berdasarkan ini (apabila seseorang masuk Islam dengan kerelaan dan kemahuannya sendiri, maka tidaklah baginya untuk berpaling dan mengambil agama untuk main-main dan mempersedakannya dan jika itu terjadi, maka itu adalah manifestasi yang jelas bahawa dia mempunyai niat buruk dan ingin menggugat kestabilan akidah umat Islam dan tindakan ini tidak boleh dibiarkan atau dipandang ringan kerana ia membawa kepada ketidakstabilan tonggak terkuat masyarakat Islam iaitu agama, dan kerana itulah pembunuhan seorang murtad telah diluluskan untuk melindungi agama ini dan tiada dalam perkara ini yang menjejaskan Syariah atau mencemarkan nama baiknya kerana banyak negara kontemporari dan bertamadun menganggap penentangan negara dan perlembagaannya serta sistem sosial dan politiknya sebagai layak menerima hukuman yang paling berat seperti buang negeri, penjara atau hukuman mati dan menganggap pesalah itu sebagai pengkhianat negara dan prinsipnya) (Abdel Aal, 1989, p. 371).

### 3- Jawapan kepada keraguan bahawa hukuman untuk murtad menjadikan manusia Munafik

- Ia tidak membawa kepada penularan kemunafikan dan menyebabkan orang dalam Islam takut hukuman mati jika mereka menukar agama kerana seperti yang kita sebutkan sebelum ini, seorang Muslim sejati yang merasai kemanisan iman dan mengetahui hakikat agama jarang berpaling tadah dan meninggalkan agama dan jika dia keluar dari Islam kita tahu bahawa dia pada asalnya memeluk Islam atas kepercayaannya yang teguh terhadap Islam. Oleh itu, hukuman itu tidak boleh dengan cara apa pun menjadi alasan untuk merebaknya kemunafikan.
- Peluang untuk bertaubat yang diberikan kepada orang yang murtad sebelum hukuman dilaksanakan akan memberi peluang kepada mereka yang murtad untuk kembali kepada kebenaran setelah berbincang dan memujuk dengan dalil dan dalil yang jelas. (Awda, 1959, 2/380).
- Tujuan hukuman ini bukan untuk seorang Muslim sejati tetapi untuk mereka yang munafik yang mempergunakan agama; mereka yang menukarnya dengan niat meninggalkannya untuk memburukkan imejnya, dan menghentikan kesejahteraan dan penyebarannya. Hukuman ini bertindak sebagai senjata untuk menghentikan kemunafikan ini, bertentangan dengan apa yang didakwa oleh mereka yang menimbulkan keraguan ini (Awda, 1959, 384).

Hukuman ini juga akan menghalang daripada memeluk Islam untuk mencuba kesahihannya – walaupun dia jujur- kita akan tahu bahawa dia pada asalnya tidak percaya kepada agama itu, jadi kita tidak boleh memberinya peluang ini; dan jika peluang ini (memeluk Islam untuk uji kaji) diberi, pasti ramai peserta uji kaji dan mereka pasti akan keluar dari situ kerana pada asalnya mereka tidak memercayainya; Ini akan membuatkan orang kafir mendakwa Islam agama yang tidak berasas kerana ramai yang mencuba dan tidak sesuai dengannya dan dengan itu Islam akan menjadi tertakluk kepada manipulasi dan sinisme.

Ada yang mendakwa bahawa pelaksanaan hukuman itu adalah campur tangan dalam kebebasan intelektual manusia, dan pencabulan hak asasi manusia untuk beragama secara terang-terangan.

Kami menjawab keraguan ini seperti berikut:

- 1- Hukuman bagi orang yang murtad adalah peraturan yang tetap di bawah hukum syarak dan tidak dibenarkan sesiapa pun menghapuskannya sama ada kita tahu hikmahnya atau tidak. Abdullahi bin Mas'ud meriwayatkan bahawa Rasulullah saw bersabda: (“Tidak halal darah seorang Muslim kecuali kerana salah satu di antara tiga perkara: orang yang telah kahwin berzina, jiwa dengan jiwa (bunuh balas), dan orang yang meninggalkan agamanya iaitu merosak jamaah”). Dan Abdullahi Ibn Abbas berkata: Rasulullah (saw) bersabda: (Barangsiapa yang menukar agamanya, maka bunuhlah dia).
- 2- Di sini kita perlu berwaspada dengan dua isu yang diambil kira oleh Syariah sebelum melaksanakan hukuman untuk orang yang murtad:  
**Pertama:** Islam menilai dengan zahir dan yang tersembunyi adalah untuk Allah (swt) menilai. Oleh itu, kita hanya boleh melaksanakan hukuman murtad kepada seseorang yang mengumumkan dan mendedahkannya kepada umum dan ia disaksikan terhadapnya, tetapi yang menyembunyikannya dalam fikirannya hanya Allah (swt) sahaja yang boleh menilai dia.  
**Kedua:** Sebelum pelaksanaan hukuman dijalankan, dia perlu diberi masa tiga hari untuk bertaubat, dan jika dia enggan, hukuman akan dijalankan.
- 3- Dalam Islam, akidah adalah asas agama dan selebihnya peraturan dan undang-undang dibina di atasnya; maka perlindungan akidah adalah kewajipan pertama dan wajib ke atas negara.
- 4- Murtad memanipulasi agama dan ajarannya dan undang-undang Islam tidak dengan hal tersebut dan menganggapnya lebih berat daripada kekufuran.
- 5- Dalam murtad, terdapat propaganda yang kuat terhadap Islam dan merupakan satu penganiayaan terhadap orang Islam yang boleh menghalang orang lain daripada memeluk Islam; ini kerana seolah-olah orang murtad mengatakan saya telah mencuba Islam dan tidak mendapati ia sesuai. Dan inilah peluang yang boleh digunakan oleh musuh Islam untuk meruntuhkan agama ini.
- 6- Islam menghendaki orang bebas memeluk Islam dengan kehendak dan persetujuannya sendiri dan jika ini tidak tersedia, maka Islam menutup pintu dalam menghadapi orang-orang yang memanipulasi agama Islam.
- 7- Murtad bukanlah perkara peribadi walaupun kelihatan seperti itu, kerana orang yang murtad dengan meninggalkan agama telah memberontak terhadap sistem dan ini akan menjadi sebab kekeliruan; justeru, kerosakan tidak terhad kepada orang murtad itu sendiri, tetapi akan merebak dalam masyarakat. Murtad dalam Islam adalah sama dengan revolusi dalaman dalam masyarakat Islam.

### Penutup

Syukur kepada Allah yang dengan rahmat dan kurniaanNya keatas orang-orang yang soleh dan selawat ke atas Nabi (saw). Di bawah adalah dapatan kajian ini :

- Rompakan bermaksud menentang negara dan semua sistem mengenakan hukuman mati atau penjara seumur hidup untuk jenayah ini.
- Pengampunan yang diberikan kepada perompak menangkap mereka ditangkap tidak mengurangkan nilai hukuman, kerana jika mereka dibunuh itu tidak akan menghilangkan hak kemanusiaan daripada mereka.



- Hukuman rejam telah dikenakan mempunyai banyak hikmah dan yang paling penting ialah perzinaan membawa keruntuhan dan kemusnahan kepada sesebuah negara.
- Hukuman rejam terhadap pezina tidak dianggap kasar jika dilihat kepada serius nya keadaan jenayah tersebut, tetapi adalah adil dan wajar, tambahan pula syariah mengenakan cara yang tegas untuk membuktikan zina yang tidak dilakukan dengan jenayah lain.
- Rejam adalah satu bentuk hukuman sengaja dikenakan dan ianya tidak boleh digantikan dengan membunuh dengan pedang.
- Hikmah di sebalik pembunuhan orang murtad adalah untuk melindungi agama yang menjadi asas kepada kehidupan umat Islam.
- Hukuman bagi murtad tidaklah kejam, tetapi ia adalah logik dan adil kerana murtad bermaksud menentang negara dan ianya akan dihukum dengan jenis hukuman yang paling berat oleh semua negeri.
- Hukuman untuk murtad bukanlah paksaan untuk agama, tetapi jika seseorang memeluk Islam dengan kehendak dan kerelaannya, dia tidak boleh keluar darinya, dan jika dia melakukannya, dia akan dihukum dengan hukuman untuk murtad yang merupakan sebahagian daripada apa yang dia percaya.

## Sources and References

- Abdel Aal, Muhammad ibn Abd al-Latif. 1989. *Death penalty: A comparative study in the conventional law and Sharia*. Beirut: Arab renaissance House.
- Abu Dawood, Suleiman bin al-ash'as Sijistani Azdi. 1990. *Sunan Abi Dawood*. Review and Comment: Mohammed Mohiuddin Abdul Hamid. 1<sup>st</sup> Ed. Beirut: Dar al-kutub al-Ilmiyyah.
- Abu Zahra, Mohammed. 2006. *Crime and punishment in Islamic jurisprudence*. Cairo: Dar al-Fikr.
- Akkaz Fikri. 1988. *Philosophy of punishment in Islamic law*. Beirut: Scientific books House.
- Al-Awa, Muhammad Salim. 1983. *Basis of Islamic penal system as: A comparative study*. Cairo: Dar al-Ma'arif.
- Al-Ihsa'i Abdul Aziz Hamd. 1995. *Tabyeen as-Salik Sharh as-Salik ila aqrabil masalik*, 2<sup>nd</sup> Ed.
- Al-Kasani, Imam Aladdin Abu Bakr bin Masoud al-Hanafi. 1998. *Bada'i al-sana'i fi tartib as-shara'i*. 2<sup>nd</sup> Ed. Beirut: Arab Heritage Revival House.
- Awda, Abdul Qadir. 1959. Cairo: Dar al-Uruba Bookshop.
- Bahnasi, Ahmed Fathi. 1412. *Criminal encyclopedia in Islamic jurisprudence*. Beirut: Dar al-Arab renaissance for printing and publishing.
- Bukhari, Muhammad bin Ismail. 1979. *Sahih Bukhari*. Beirut: House for Revival of Arab Heritage.
- El-Fairoozabadi, Majd al-Din Muhammad ibn Ya'qub. 1987. *Al-Muhit dictionary*. Beirut: Dar al-Fikr al-Arabiyy.
- Ibn al-Qayyim al-Jawziyyah, Muhammad ibn Abi Bakr. 1973. *Illam al-Muwaqqi'iiin an rabbil aalamin*. Beirut: Dar al-jil.
- Ibn Kathir, Abu al-Fida al-Hafiz. 1977. *Al-Bidayah wa an-Nihayah*. 2<sup>nd</sup> Ed. Beirut: Dar al-Kutub
- Ibn Manzur, Abou El Fadl Jamal al-Din Muhammad Ibn Makram. 1374. *Lisan al-Arab*. Beirut: Dar Sadir
- Ibn Qudamah Maqdisi, Abu Muhammad Abdullah bin Ahmad. 1972. *Al-Mugni*. 3<sup>rd</sup> Ed. Beirut: Dar al-kuttab al-Arabi.
- Ibn Rushd, Abu al-Walid Mohammed bin Ahmed bin Mohammed bin Ahmed. 1989. *Bidayat al-Mujtahid wa nihayatul Muqtasid*. 3<sup>rd</sup> Ed. Vol. 2. Damascus: Dar al-Fikr.
- Ibn Taymiyah, Ahmed bin Abdul-Halim. 1382. *Compilation of Fatawa of Ibn Taymiyah*. 1<sup>st</sup> Ed. Riyadh: Arab Center Publishing House.
- Nasrawi, Sami. 1988. *Study in Criminal Procedure*. Cairo: Arab renaissance House.
- Qurtubi, Mohammed bin Ahmed. 1967. *Al-Jami li ahkam al-Qur'an*. Beirut: Dar al-Kitab al-Misry.
- Sabiq, Sayyid. 1986. *Fiqh as-Sunnah*. Beirut: Dar al-Jil
- Sharaf al-Din. Abdel Azim. 1986. *Assessed Punishment for the benefit of the Muslim community*. Beirut: Dar al-Gharb al-Islamy. Vol. 4. Beirut: Dar al-Gharb al-Islamy

Ahmad bin Muhammad Husni

*Penulis Utama: DR. AHMAD BIN MUHAMMAD HUSNI, Pensyarah Jabatan Fiqh & Usul al-Fiqh, Kulliyah Ilmu Wahyu Islam & Sains Kemanusiaan, (KIRKHS) Keluhuran Islam Antarabangsa Malaysia. ahmedking25@gmail.com & ahmedking@iium.edu.my*

Amin Bin Muhammad Husni

*Pengarang Bersama: Amin bin Muhammad Husni, Pensyarah Kolej Dar al-Hikmah, Sg. Ramal Dalam, 43000 Kajang, Selangor, Darul Ehsan, Malaysia. 40100 Shah Alam, Selangor Email: dr.battat@msu.edu.my*